
PROTOKÓŁ Nr XLV/2017

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  15 l istopada 2017 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  16 1 0 .
Przewodniczył:  Pan Sławomir Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecny:  radny Marek Tański
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
         1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
         2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 257 do nr 262.

Ad  pkt  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  dokonał
otwarcia  XLV  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdził  kworum,  przy  którym  Rada
Gminy może podejmować prawomocne uchwały.
Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -
porządek  obrad  radni  i  sołtys i  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na  na
tablicach ogłoszeń i  zamieszczony w BIP.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XLV sesj i  Rady Gminy w/g
następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Zapoznanie się z realizacją zadań zleconych organizacjom pozarządowym w
       2017 roku.
   5.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   6.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok;
       b)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2017 – 2027;
       c)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok;
       d)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu  
           zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald w obrębie
           geodezyjnym Stębark;
       e)  w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/161/2016 w sprawie uchwalenia 
           Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem
           Gminy Grunwald na lata  2016 – 2020;
       f)  w sprawie ustalenia  wysokości udzielanych bonifikat przy sprzedaży w
           trybie bezprzetargowym lokali  mieszkalnych na rzecz najemców.
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   7.  Przyjęcie  ceny sprzedaży drewna jako podstawę obliczenia podatku leśnego
       na 2018 rok.
   8.  Przyjecie  ceny skupu żyta przyjmowanej  jako podstawę obliczenia podatku
       rolnego na 2018 rok.
   9.  Interpelacje  i  zapytania.
  10.  Wolne wnioski.
  11.  Zamknięcie obrad

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym punktem jest  przyjęcie  protokółu z  XLV sesj i  Rady Gminy.
Zwracam się  z prośbą o przyjęcie protokółu bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XLV  sesj i
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym punktem jest  zapoznanie się  z  realizacją  zadań zleconych organizacjom
pozarządowym w 2017 roku. 
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –   co  roku  uchwalany  jest  program
współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi.  Od  stycznia  jest  ogłaszany  konkurs.
W tym konkursie  biorą  udział  organizacje  pozarządowe  z  terenu  gminy Grunwald
i  nie  tylko.  18  stycznia  odbył  się  pierwszy  konkurs  jeśli  chodzi  o  organizacje
pozarządowe,  drugi  konkurs  w  czerwcu  bieżącego  roku.  Na  ten  cel  zostały
przeznaczone następujące środki  i  są te zadania w trakcie  real izacj i .  
Jeśli  chodzi  o  Stowarzyszenie  RAGSZ  ze  Szczepankowa  realizuje  zadanie  pod
nazwą  „Chcę  rozwijać  swoje  pasje”,  na  które  zostało  przeznaczone  5  tys.  zł .  To
stowarzyszenie  realizuje  między  innymi  takie  działania  jak  Dzień  kobiet,
półkolonie  2017,  wyjazdy  do  Olsztyna  do  parku,  zajęcia  rozwijające
zainteresowania kulinarne,  plastyczne,  krawieckie i  zabawa choinkowa.
Stowarzyszenie  „Grunwaldzki  Klub  Petaque”  otrzymał  5  tys.  zł  i  real izuje
zadanie  pod  nazwą  „Bule  –  sport  który  uczy,  jednoczy  i  wychowuje”.  W ramach
tego  zadania  członkowie  stowarzyszenia  uczestniczą  w  ważnych  wydarzeniach
sportowych  na  terenie  całego  kraju.  Wsparcie  f inansowe  polega  na
dofinansowaniu  kosztów  paliwa  i  wpisowego  do  zawodów  petanque,  które
odbywają  się  na  terenie  Polski.  Oprócz  tego  wykorzystanie  infrastruktury  do
organizowania  zawodów  sportowych  i  kontynuowanie  współpracy  z  innymi
klubami petanque w Polsce.  
Stowarzyszenie  „NASZE  PACÓŁTOWO”  realizuje  projekt  pod  nazwą  „Z  kulturą
za  Pan  Brat”.  Kwota  dofinansowania  5  tys .  zł .  W  ramach  tej  działalności
organizowany  jest  uniwersytet  dla  dzieci  i  młodzieży  dofinansowany  poprzez
zakup  mater iałów  szkolnych  wykorzystywanych  podczas  zajęć,  Dzień  Seniora,
wsparcie  spotkań  mieszkańców,  Dzień  Kobiet  -  impreza  integracyjna  dla  kobiet  z
Pacółtowa  i  Pacółtówka,  warsztaty  kulinarne,  „Witamy  cię  wiosno”,  akcja
sprzątania  wsi  Pacółtowo,  Dzień  dziecka,  zakup  nagród  w  konkursach,  zabawa
andrzejkowa i  zabawa choinkowa dla dzieci.  
Fundacja „GRUNWALD” otrzymała 25 tys.  zł .  Przeznaczyła to  na organizację  Dni
Grunwaldu.  Między  innymi  na  budowę  wioski  rycerskiej ,  zabezpieczenie
medyczne,  zabezpieczenie przeciw pożarowe obozu rycerskiego i  całej  imprezy.  
W  czerwcu  odbył  się  drugi  konkurs,  w  którym  Stowarzyszenie  na  Rzecz  Osób  z
Upośledzeniem  Umysłowym  Koło  w  Ostródzie  otrzymało  15  tys.  zł  na  działanie
między innymi zapewnienie  dzieciom i  młodzieży z  niepełnosprawnością  z  terenu
gminy Grunwald dostępności  do zajęć rehabil i tacyjno-terapeutycznych w Ośrodku
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ORE  w  Ostródzie  i  oprócz  tego  w  przedszkolu  specjalnym  „OREWIACZEK”.  Te
pieniądze  w  kwocie  15  tys .  zł  zostały  spożytkowane  i  w  tej  chwili  są  wydawane
na transport  tych dzieci.  
Corocznie  te  organizacje  składają  sprawozdanie.  Rozliczają  się  z  tych  dotacj i  do
końca  grudnia.  Na  początku  przyszłego  roku  będzie  sprawozdanie  z  działalności
tych organizacj i .
Uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 8 .  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski –
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  –  sprawozdanie  wójta  z  działalności
między sesjami.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rok  się  kończy  i  wszystkie  prace  które
prowadzimy  intensywnie  real izujemy,  żeby  się  wywiązać  z  planu  budżetu.  Myślę
że z powodzeniem to do końca roku skończymy.  
Inwestycje do real izacj i  w terminie do 31 grudnia 2017 roku:
-  przebudowa  drogi  gminnej  w  Zybułtowie.  Wykonawca  wystąpił  o  aneks  do
umowy  ze  względu  na  niekorzystne  warunki  atmosferyczne.  Nowy  termin  to  jest
10  grudnia  2017  roku.  Wiadomo,  że  był  taki  okres,  że  całkowicie  trzeba  było
przerwać  prace.  Nie  jest  to  żadnym  zagrożeniem  dla  umowy  podpisanej  z  ANR.
Okres  rozl iczenia  do  15  grudnia  2017  roku.  Część  inwestycj i ,  którą  wykonywało
Starostwo  Powiatowe  jet  ukończona.  Jest  również  rozstrzygnięty  przetarg  na
przestawienie  obelisku,  który  znajduje  się  w  Zybułtowie  również  do  15  grudnia
ma być przestawiony na nowe miejsce.  
Jeżeli  chodzi o realizację  programu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków,
to  wnioski  spływają   do  nas.  Ja  już  sam  skierowałem  kilka  wniosków  do
rozl iczenia.  Myślę,  że  wszystkie  te  które  zostały przydzielone  będą  rozl iczone do
15 grudnia,  bo jest  to  termin w którym te  dotacje zostaną przekazane wykonawcy.
Wykonanie  oświetlenia  ulicznego  wsi  Kitnowo  –  15  lis topada  czyl i  dzisiaj
umieszczone  zapytanie  ofertowe  na  wyłonienie  wykonawcy  robót  budowlanych.
Myślę,  że  w  ciągu  dwóch  tygodni  czy  tygodnia  ten  wykonawca  zostanie
wyłoniony i  przystąpi  do robót.  
Jeżeli  chodzi  o  realizację  porozumień  ze  Spółką  Strabag  to  zmiana  nawierzchni
drogi  do świet l icy w Rychnowie -  wykonaliśmy podbudowę drogi i  budowa zjazdu
i  parkingu  do  kościoła  w  Rychnowie.  Jest  to  ta  druga  część  na  której  Strabag  ma
nawierzchnię  asfal tową  położyć.  Umieści l iśmy  zapytanie  ofertowe  na  wykonanie
podbudowy pod ten  parking.  Spółka Strabag na piśmie zobowiązała  się  przystąpić
do  tych  prac  od  49  tygodnia  2017  roku,  t j .  od  4  grudnia  2017  roku  ma  te
wszystkie prace w Rychnowie zakończyć.  
Podpisano  umowę  z  wykonawcą  robót  na  budowę  kanal izacj i  w  miejscowości
Szczepankowo.  Planowany  termin  wykonania  to  jest  30  marca  2018  roku.  Myślę,
że  jak  dobrze  pójdzie  te  roboty  w  tym  roku  mogą  być  zakończone.  Jednak  ze
względu na finansowanie,  ten termin 30 marca jest  dla  nas najbardziej  korzystny.  
Jeżeli  chodzi  o  zestawienia  wniosków  do  budżetu  i  pytania  dotyczące  wartości
poszczególnych  inwestycj i  również  obiecałem,  że  na  sesj i  przedstawię.  Jeżel i
chodzi  o  Stębark,  te  dwie  pozycje  –  Rada  Sołecka  Stębark  –  oświet lenie  uliczne
przy  drodze  wojewódzkiej  nr  537  na  odcinku  od  ronda  do  posesj i  Państwa
Zakrzewskich  – kwota  90  tys.  zł  -  wynika  to  z  przyjętych normatywnych założeń.
Musimy  zwrócić  uwagę  na  to,  że  jest  to  droga  wojewódzka  i  droga  wojewódzka
wymaga  przestrzegania  wszelkich  przepisów  jakie  właściciel  drogi  czyl i  Zarząd
Dróg  Wojewódzkich  nam  przedstawi.  Wykonanie  oświetlenia  na  tym  odcinku  to
jest  550 metrów bieżących  i  odległości  między lampami  co  50  metrów bieżących.
Koszt  budowy  100  metrów  bieżących,  2  lampy  i  l inia  kablowa  na  poziomie  12
tys .  to  jest  razem 66  tys.  zł .  Koszt  opracowania  dokumentacj i  projektowej  około
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14 tys .  zł  i  jest  jeszcze 10 tys .  zł  w rezerwie,  dlatego że kolizje z  innymi sieciami
infrastruktury  podziemnej  mogą  nastąpić  czyl i  telekomunikacja,  wodociągi  i
kanalizacja,  które  tam  już  częściowo  sieci  są.  Tak  że  te  90  tys.  zł  z  tego
wynikało.  Jest  to  suma,  która  w  przetargu  może  zostać  obniżona,  ale  jest  to  taka
którą należało przyjąć do kalkulacj i .  
Jeżeli  chodzi  o  wykonanie  brakującej  części  chodnika  przy  drodze  wojewódzkiej
nr  537  to  ta  kwota  36  tys .  z ł  wynika  –  odcinek  chodnika  do  wykonania  to  jest
dokładnie  180  metrów  bieżących.  Jest  to  dokładnie  zmierzone,  bo  poleciłem
zmierzyć  i  jest  180  metrów  bieżących  do  Pana  Góralskiego  od  Pana
Szczepkowskiego  wjazdu.  Szerokość  normatywna  chodnika  zalecanego  przez
Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  to  jest  2  metry  bieżące.  Tu  wzięta  została  cena
rynkowa - 100,-  zł  za m 2   chodnika.  360 m 2  razy 100,-  zł  i  wychodzi  36 tys.  zł .  
Remonty  bieżące  i  utrzymanie  wykonywane  przez  Referat  Gospodarki
Komunalnej  to  jest  naprawa  dróg  gminnych,  odcinek  w  Milnie  do  szkoły  był
naprawiany  wczoraj  i  dzisiaj .  Jutro  będzie  uroczyste  otwarcie  przedszkola  w
miejscowości Mielno o godzinie 9 0 0 .  
Montaż  dodatkowych  znaków  na  drodze  gminnej  do  Korsztyna  zgodnie  z
projektem w sprawie organizacj i  ruchu – wykonany.
W  tej  chwil i  remont  parteru  OSP  w  Gierzwałdzie  –  remont  jest  wykonywany
przez  naszą  grupę  komunalną.    Poza  tym usuwaliśmy awarie  sieci  wodociągowej
w miejscowości Rychnowska Wola i  Pacółtowo. Cały czas coś tam się dzieje.  
Rozpoczęto  prace  przy ogrodzeniu  remizy OSP we Frygnowie.  Są  to  środki,  które
straż uzyskała od Komendanta Głównego OSP. 
Nadal  prowadzimy  prace  przy  budowie  przyłączy  kanalizacyjnych  w  Dylewie.
Wykonano  3  przyłącza.  W  miarę  czasu  do  końca  roku  będziemy  chcieli  te
przyłącza skończyć.  
Jeżeli  chodzi  o  przetargi  to  sprzedaż  działek  gminnych  –  dzisiaj  podpisywałem
akty  notarialne  na  3  działki  i  w  najbliższych  dniach  ogłosimy  III  przetarg  na
działkę  nr  63/25  o  powierzchni  52  ary  w  Gierzwałdzie.  Cena  wywoławcza
zostanie  obniżona o 30%. Jest  to  taka działka najmniej  atrakcyjna na skłonie i  nie
było  nabywców,  ale  zainteresowanie  jest .  Ktoś  tam dzwonił  i  pytał  i  myślę,  że  21
grudnia tą działkę również sprzedamy.  
Tutaj  mam  załącznik  jeżeli  chodzi  o  odległość  dotyczącą  i  jednej  kalkulacj i  i
drugiej   kalkulacj i .
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  a  100,-  zł  za  polbruk  to
jest  materiał  i  położenie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  w  związku  z  tym,  że  to  jest  droga
wojewódzka  czy  województwo  nie  może  partycypować  w  kosztach  tego,  żeby  ci
ludzie po rowach chodzić nie musieli  chodzić.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  sprawa  tego  rodzaju,  że  ja  później  na  sesj i
budżetowej  chciałbym  zaproponować,  bo  nie  ukrywam,  że  w  moim  projekcie  to
nie  znalazło  odzwierciedlenia,  nie  zostało  zaplanowane,  ale  z  tego  tytułu,  że  jest
to  odcinek  chodnika  tak  jak  wykonujemy  na  przykład  we  Frygnowie,  jak
będziemy wykonywali  na początku przyszłego roku w Zybułtowie do przystanku i
w  Mielnie  do  przystanku,  to  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  zwraca  się  do  nas  o
wykonanie  projektu  i  robocizny  a  oni  kupują  mater iały.  W tym przypadku  myślę,
że  to  będzie  naj lepsza  propozycja  zwrócić  się  do  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich  z
prośbą o wykonanie wspólnej  inwestycj i .  
Radna – Pani Jadwiga Dymkowska – jak było w przypadku Frygnowa?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  był  kupiony  materiał  i  dostarczony.  Tak  samo
obiecany jest  na 100% materiał  na chodnik w części  Zybułtowa do skrzyżowania i
skrzyżowanie – przystanek w Mielnie.  
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Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  czyl i  podjęcie  uchwał.  Pierwsza  uchwała  to
jest  uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – na poprzedniej  sesj i  25 października w
uchwale  budżetowej  był  załącznik  nr  4  –  tzw.  inwestycje  wykonywane  z
dofinansowaniem  ze  środków  unijnych.  Tam  nastąpił  błąd  rachunkowy  kolumna
nr  5  nie  zgadzała  się  z  kolumną  nr  8.  W związku  z  tym  RIO  zwróciła  uwagę,  że
należy  to  poprawić,  dlatego  zostały  błędy  rachunkowe  poprawione.  Jest  to
uchwała naprawcza.  
Radni  uwag mnie zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLV/257/2017  w  sprawie
zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 rok.  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 3).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejne  dwie
uchwały,  to  jest  uchwała  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy  Grunwald  na  lata  2017  –  2027   oraz  w  sprawie  zmian  budżetu  Gminy
Grunwald na 2017 rok.
Te uchwały były omawiane na komisj i  szczegółowo przez Panią Skarbnik.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,  przy
1  głosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr
XLV/258/2017  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Grunwald na lata  2017 – 2027.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Przewodniczący Rady Gminy –  Pan Sławomir Matuszewski  –  następna uchwała
w sprawie  zmian budżetu gminy Grunwald.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 13 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLV/259/2017
w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2017 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  kolejną  uchwałą
jest  uchwała  w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Grunwald  w  obrębie  geodezyjnym
Stębark.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  tą  działkę  którą  Państwo  doskonale  znacie,
ten  trójkąt  przy  restauracj i  „Rycerska”  w  Stębarku  żeśmy  już  dwukrotnie
miejscowy  plan  ustalal i ,  ale  wynikało  to  ze  współpracy  naszej  z  ANR.  Niestety
do  porozumienia  nie  doszliśmy,  ale  wstępnie  były  wicedyrektor  jeszcze  ANR  w
rozmowie  ze  mną,  nawet  w  obecności  mojego  pracownika  powiedział ,  że  w
momencie  kiedy  zmienimy  plan  zagospodarowania  przestrzennego  na  cele
kulturalno  – oświatowe  czy kulturalno  -  społeczne  wtedy nie  będziemy płaci l i  za
tą  działkę.  Niestety  zamiast  doprowadzić  do  końca  tą  transakcję  odbyła  się
sprawa  sądowa,  którą  żeśmy w pierwszej  instancj i  wygrali ,  w  drugiej  instancj i  w
odwołaniu  doszło  do ugody.  My żeśmy za  tą  działkę  zapłacil i .  W grudniu ostatnią
ratę  zapłacimy.  Ta  działka  jest  nasza.  Jest  to  ponad  7  ha  w  centrum  wsi,  zresztą
IVa klasy.  Jest  bardzo  cenna i  dobrze  położona działka.  Dlatego też  należałoby tą
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działkę  na  jakiś  cel  gminny  przeznaczyć.  Ta  uchwała  którą  przygotowałem,  ona
jest  taką  uchwałą  rozpoczynającą  działanie  w  tym  kierunku  czyli  jest  to
przystąpienie  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego.  W  tej  propozycj i  którą  ja  przedstawię  będzie  to  podział  tej
działki  na  cele  mieszkaniowo-usługowe  i  część  przeznaczona  na  cele  potrzeb
gminy.  Oczywiście  sytuacja  i  sprawa  jest  otwarta.  Wszyscy  mieszkańcy  gminą
mogą  zgłaszać  swoje  wnioski  co  do  przeznaczenia  tej  działki  i  jej  użytkowania  w
przyszłości.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLV/260/2017  w  sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Stębark.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  następnie  dwie
uchwały  –  uchwała  w  sprawie  sprzedaży  mieszkań  i  zmiany  uchwały  w  sprawie
uchwalenia  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Mieszkaniowym  Zasobem
Gminy Grunwald na lata  2016 – 2020.
W niej  zmienia się tylko i lość mieszkań do sprzedaży.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  drugie  podejście  z  tą  uchwałą  do
przegłosowania,  ponieważ na  komisjach  żeśmy tą  uchwałę  wycofal i  z  tego  tytułu,
że  jedna  nie  była  spójna  z  drugą.  W  tej  chwili  ta  wada  została  usunięta.  Jeżel i
chodzi  o  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  WPGMZ to  w  roku  2018  umieszczono  w
punkcie  i lość  lokali  przeznaczonych  do  sprzedaży  –  16  lokali .  Tą  uchwałę  o
ustaleniu  wysokości  udzielanych  bonifikat  uzupełniono  o   §  4,  że  wyraża  się
zgodę na zastosowanie stopy procentowej  w wysokości 9% w stosunku rocznym w
przypadku  rozłożenia  na  raty  niespłaconej  części  ceny  za  zbycie  nieruchomości.
Dla  niezorientowanych  czy  sołtysów  informuję,  że  rada  postanowiła  wszystkie
mieszkania  komunalne  przeznaczyć  na  sprzedaż.  W  związku  z  tym  dzisiejszą
uchwałą  ustala  bonifikaty  na  sprzedaż.  Jeżeli  płatność  będzie  dokonywana
jednorazowo  to  będzie  bonif ikata  95%.  Jeżel i  płatność  będzie  dokonywana  w
ratach  to  90%. Jeżeli  90%, to  ten  § 4 mówi jak te  raty,  z  jakim oprocentowaniem,
na  jak  długo  będą  rozłożone.  Uchwała  będzie  obowiązywała  po  upływie  14  dni
od jej  ogłoszenia.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 13 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  XLV/261/2017
w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXX/161/2016  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  19
października  2016  roku  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Programu
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Grunwald na lata  2016 -  2020.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała
w  sprawie  ustalenia  wysokości  udzielanych  bonifikat  przy  sprzedaży  lokal i
mieszkalnych  i  ustalenia  stawki  oprocentowania  przy  rozłożeniu  ceny  sprzedaży
na raty.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu  jawnym – 13 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny
Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLV/262/2017
w  sprawie  ustalenia  wysokości  udzielanych  bonifikat  przy  sprzedaży  lokal i
mieszkalnych  i  ustalenia  stawki  oprocentowania  przy  rozłożeniu  ceny  sprzedaży
na raty.  
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(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Ad  pkt  7  i  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym punktem jest  przyjęcie  ceny sprzedaży drewna jako podstawę obliczenia
podatku  leśnego  na  2018  rok  i  od  razu  przyjęcie  ceny  skupu  żyta  przyjmowanej
jako podstawę obliczenia podatku rolnego na 2018 rok.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  już  na  ostatniej  sesj i  mieliśmy  dane  dotyczące
tutaj  cen  drewna,  które  podał  GUS.  Do  dzisiaj  przyszły  ceny  w  sprawie  średniej
ceny  skupu  żyta  za  okres  11  kwartałów  będącej  podstawą  do  ustalenia  podatku
rolnego na rok 2018.  Na 2018 rok ta  cena wzrosła  z 52,44 zł  za q do 52,49 zł  za q
czyli  o 5 groszy wzrosła  jeżeli  chodzi  o cenę żyta .  Jeżeli  chodzi  o cenę drewna to
wzrosła  z  42,02  zł  do  43,35  zł .  Jeżeli  chodzi  o  cenę  drewna,  zawsze  żeśmy
podejmowali  uchwały  w  takiej  wysokości,  jaką  podawał  GUS.  Jeżeli  chodzi  o
cenę  żyta  było  różnie,  ale  w ostatnim roku już  było  to  podjęte  zgodnie  z  GUS.  W
tym  roku  również  na  komisjach  przyjęliśmy  cenę  taką  jaką  podał  GUS.  W
związku  z  tym  po  przegłosowaniu  przez  komisje  zarówno  jednej  jak  i  drugiej
ceny  wynika  z  tego,  że  nie  musimy  w  tej  materi i  podejmować  uchwał,  bo
przyjmujemy  ceny  podane  przez  GUS.  Z  tego  się  bardzo  cieszę,  ponieważ
Ministerstwo  Finansów  nie  będzie  mogło  w  stosunku  do  nas  wykazywać,  że
rezygnujemy z jakichś dochodów własnych.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski –  w związku z tym,
że było przegłosowane na komisjach,  to  nie trzeba pisać uchwały do tego.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  –  w  kwestii  formalnej .
Myślę,  że  głosowanie  bez  żadnego  dokumentu  to  można  przeprowadzić  na
przykład,  że  wójt  jest  piękny,  mądry  i  bogaty,  ale  głosowanie  nad  stanowiskiem
rady w kwestiach finansowych powinno się odbywać na podstawie dokumentów.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  właśnie  już
mówię,  na podstawie dokumentu jaki przedstawił  GUS. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  mamy  przyjmować  dokument  jaki  przedstawił
GUS?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ceny
przyjmujemy  jakie  przedstawił  GUS.  Myślę,  że  GUS  przedstawiając  to  jest  jako
dokument.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  w  kontynuacj i  wniosku
formalnego,  proszę  żeby  Pan  na  następną  sesję  przedstawił  opinię  prawną  radcy
prawnego  na  ten  temat  czy  my  możemy  podejmować  stanowisko  dotyczące  w
takiej  kwest ii  na podstawie tylko tego, co Pan przed chwilą  powiedział .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  oczywiście
przekażę radcy prawnemu,  żeby przygotował  dla Pana opinię  prawną. 
Za  przyjęciem  ceny  skupu  drewna  którą  przedstawił  GUS  jako  podstawę  do
obliczenia podatku leśnego na 2018 rok głosowało 13 radnych.
Radny – Pan Ryszard Bala nie brał  udziału w głosowaniu.  
Za  przyjęciem  ceny  skupu  żyta  przedstawionego  przez  GUS  jako  podstawę  do
obliczenia podatku rolnego głosowało 13 radnych.
Radny – Pan Ryszard Bala nie brał  udziału w głosowaniu.

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
kolejnym punktem porządku obrad są  interpelacje i  zapytania.   
Wpłynęły interpelacje i  na te interpelacje zostały przekazane odpowiedzi.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący,  szanowni  Państwo.  N a
poprzedniej  sesj i  przedstawiłem  interpelację,  którą  złożyłem  4  października.
Ponieważ na  poprzedniej  sesj i  tej  odpowiedzi  nie  było,  pozwolę  sobie  jeszcze  raz
ją przedstawić.  
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„Interpelacja  w  sprawie  opinii  prawnej .  Stanowienie  prawa  jest  naczelnym
zadaniem rady gminy.  Podejmując  uchwały rada  powinna kierować się  przepisami
prawa  oraz  interesem  gminy  i  jej  mieszkańców.  Wiosną  2017  roku  Rada  Gminy
rozpatrywała  skargę  na  działalność  Wójta  Gminy  Grunwald  oraz  podejmowała  w
tej  sprawie  rozstrzygnięcia.  Wobec  wątpl iwości,  co  do  prawidłowości  działań
podejmowanych  przez  przewodniczącego  rady  oraz  w  trosce  o  wyeliminowanie
błędów  w  przyszłości,  na  podstawie  §  37  ust .  1  –  3  uchwały  Rady  Gminy  w
sprawie  statutu  gminy  zwracam  się  do  Pana  z  interpelacją  dotyczącą  opinii
prawnej  w  tej  sprawie.  Proszę  o  pozyskanie  i  przedstawienie  sformułowanej  w
jasny  i  jednoznaczny  sposób  opinii  prawnej ,  oceniającej  działania  przy
podejmowaniu  uchwały  XXXIX/230/2017  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  26
kwietnia 2017 roku oraz odpowiedzi  na następujące pytania:
1.  Czy podjęcie  podjęcie w/w uchwały przez Radę Gminy Grunwald na każdym
    etapie  i  przez wszystkie  podmioty i  osoby w tym procesie uczestniczące było
    zgodne z przepisami prawa oraz obowiązującymi zasadami?
2. Czy podjęcie  uchwały bez opracowanego uzasadnienia w momencie 
    głosowania,  było zgodne z obowiązującym prawem?
3. Czy opracowanie uzasadnienia tej  uchwały przez przewodniczącego rady z
    wyłączeniem z tego procesu pozostałych radnych było zgodne z
    obowiązującymi przepisami i  zasadami?
4. Czy radny w sytuacj i ,  kiedy nie  zgadza się z treścią uzasadnienia,  ma prawo
    zgłosić „zdanie odrębne” i  kiedy powinien to zrobić?
5.  Czy wykonanie uchwały zlecone przez radę w § 2 przewodniczącemu rady
    obejmuje również opracowanie uzasadnienia?
Wypowiedzi  Przewodniczącego  Rady Gminy Grunwald  w  czasie  XLI  sesj i  w  dniu
30.06.2017  roku  w  mojej  ocenie  budzą  wątpliwości,  co  do  prawidłowości
podejmowania tej  uchwały.”
Na ten temat uzyskałem odpowiedź.
„W  odpowiedzi  na  interpelację  z  4  października  w  sprawie  opinii  prawnej
dotyczącej  prawidłowości  procesu  podjęcia  uchwały przez  Radę  Gminy Grunwald
XXXIX/230/2017  z  26  kwietnia  2017  roku  informuję,  że  w  myśl  art .  19  ust .  2
ustawy  z  dnia  8  marca  o  samorządzie  gminnym  to  przewodniczący  rady
organizuje pracę rady gminy oraz prowadzi  jej  obrady.  Kompetencje Wójta  Gminy
Grunwald  jako  organu  wykonawczego  nie  obejmują  natomiast  oceny
prawidłowości  działań  organu  stanowiącego  w  zakresie  podejmowania  uchwał.
Żądana przez  Pana informacja  w ramach interpelacj i  z  4  października  nie  dotyczy
zatem spraw gminy o  zasadniczym charakterze  w rozumieniu  § 37  punkt  2  statutu
gminy,  za których realizację  odpowiada Wójt Gminy.”
Proszą  Państwa.  Dwie  sprawy w tej  odpowiedzi.  Ja  nie  zwracałem się  do  wójta  o
przedstawienie  interpelacj i  tylko  o  pozyskanie  odpowiedzi  od  radcy  prawnego,
który  jest  opłacany  z  pieniędzy  gminy,  jest  zatrudniany  nie  po,  żeby   chronić
dolną  część  pleców  wójta,  tylko  po  to,  żeby  służyć  radzie,  wójtowi  i
mieszkańcom  Gminy  Grunwald.  W związku  z  tym  wypłacanie  prawnikowi  4  tys .
zł  lub  może  więcej  jeżeli  chodzi  o  obsługę  prawną  jest  w  moim  przekonaniu
przesadzone,  bo  co  z  tego za  pożytek  dla  rady która  podejmuje  uchwały.  Powinna
być  w  tych  uchwałach  wspomagana  w  działaniach  prawnika.  Natomiast  to  co  Pan
pisze,  że żądana przez Pana informacja w sprawie interpelacj i  nie  dotyczy sprawy
gminy  o  zasadniczym  charakterze.  Tak  właśnie  jest  zapisane  w  §  37  punkt  2
statutu,  ale  Pan  jeszcze  dopisał  „za  których  realizację  odpowiada  wójt”.  Tam już
tego  nie  ma.  Interpelacja  dotyczy  spraw  gminnych  o  zasadniczym  charakterze.
Stanowienie  prawa  przez  radę  jest  sprawą  o  zasadniczym  charakterze  i  takie  ma
znaczenie.  
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Panie  Przewodniczący  otrzymałem  również  odpowiedź  na  wniosek,  który
skierowałem  do  Pana  dotyczący  uzupełnienia  odpowiedzi,  które  w  moim
przekonaniu są niepełne lub nieprawdziwe. 
Żeby nie odpowiadać na nieznane tutaj  fakty przytoczę mój  wniosek.
„Wniosek o nakazanie niezwłocznego uzupełnienia odpowiedzi.
W czasie sesj i  w dniu 28.08.2017 roku złożyłem zapytania dotyczące:
-  zatrudnienia Pani  Natali i  Wiśniewskiej  w kwietniu 2016 roku;
-  usługi  hotelowej  opłaconej  z budżetu gminy w lipcu 2015 roku;
-  wniosków w sprawie ustanowienia służebności przesyłu w kadencj i  2014– 2018.
Ponieważ otrzymane odpowiedzi są niepełne lub nieprawdziwe,  na podstawie § 37
ust.  6  oraz  § 38  ust .  2  Statutu  Gminy  wnoszę  o  nakazanie  niezwłocznego
uzupełnienia odpowiedzi w następującym zakresie:
1.  Jakie  umowy wójt  Henryk Kacprzyk zawarł z Natalią  Wiśniewską w kwietniu
    2016 roku?
2. Jakie  konkretne czynności i  zadania wykonywała Natalia  Wiśniewska w ramach
    tych umów?
3. Czy Natalia  Wiśniewska w kwietniu 2016 roku przebywała służbowo poza
    terenem gminy i  w jakim okresie? Jak w tym czasie  realizowane były umowy?
4. Jakie  osoby (imię,  nazwisko, stanowisko, funkcja)  i  dokładnie w jakim
    terminie korzystały z usługi  hotelowej  w Pałacu Pacółtowo, opłaconej  z
    budżetu gminy w l ipcu 2015 roku?
5. Proszę o ponowne sprawdzenie i  podanie dokładnej  odpowiedzi  na pytanie,  i le
    wniosków w kadencj i  2014 – 2018 w sprawie ustanowienia służebności
    przesyłu wpłynęło do gminy Grunwald,  kto je rozpatrywał  i  z  jakim skutkiem?
6. Kto i  dlaczego zmusił  wnioskodawcę wniosku z 2017 roku do jego wycofania,
    skoro rada gminy była kompetentna do podjęcia  uchwały w tej  sprawie?”
Proszę  Państwa  te  pytania  dotyczą  wcześniejszej  odpowiedzi  na  zapytania,  jakie
złożyłem tu  na  tej  sal i .  Ponieważ  jak  powiedziałem,  te  odpowiedzi  były  niepełne
lub  nieprawdziwe  poprosiłem  Pana  Przewodniczącego  o  uzupełnienie  tych
odpowiedzi.
Pan Przewodniczący pisze tak:  
„W  odpowiedzi  na  Pana  wniosek  z  25  października  w  sprawie  uzupełnienia
odpowiedzi na zapytania uprzejmie informuję:”
Pierwsza  odpowiedź:  „W  kwietniu  2016  roku  Wójt  Gminy  zawarł  z  Natalią
Wiśniewską  jedną  umowę  zlecenia.”  We  wcześniejszej  odpowiedzi  uzyskałem
informację,  że zawarł umowę o dzieło.
Druga  odpowiedź:  „Natalia  Wiśniewska  wykonywała  czynności  związane  z
promocją  Gminy  Grunwald  -  gromadzenie  wiadomości,  wykonywanie
dokumentacj i  fotograf icznej  związanej  z  działaniami  promocyjnymi  Gminy
Grunwald.”
Trzecia  odpowiedź  –  na  trzecie  pytanie  –  czy  Natalia  Wiśniewska  przebywała
służbowo poza terenem gminy?
Odpowiedź:  „W związku  z  tym,  że  umowa  zlecenia  nie  określa  czasu  i  miejsca  w
jakim  ma  być  real izowana  umowa,  wykonanie  zlecenia  nastąpi ło  na  podstawie
odbioru  konkretnych  czynności  realizowanych  przez  zleceniobiorcę  a  nie  miejsca
wykonania  zlecenia.  Pytanie  odnośnie  delegacj i  s łużbowej  proszę  kierować  do
osoby delegującej  Panią Natalię Wiśniewską w kwietniu 2016 roku.”
W  umowie  zlecenia  o  której  Pan  Wójt  pisze  jest  taki  zapis,  że  umowa  zostaje
zawarta  na  okres  od  12  kwietnia  do  30  kwietnia  2016  roku.  Zleceniobiorca
wykonywać  będzie  zadania  na  terenie  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w
Gierzwałdzie.  Tak  że  ta  odpowiedź  Panie  Przewodniczący  jest  kolejną
odpowiedzią  nieprawdziwą.  Tak  Pan  pisze  –  umowa  zlecenia  nie  określa  czasu  i
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miejsca,  ale  ja  tą  umowę mam przed sobą  i  tu  jest  zapisane  od 12 do 30 kwietnia,
miejsce Gminny Ośrodek Kultury.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jeżel i  chodzi
Panu  o  czas  i  miejsce,  dobrze  tylko  ja  nie  rozumiem  teraz  jednej  rzeczy,  czy  od
tego dnia  do  tego ma tam siedzieć,  nie.  Jest  napisane  jakie  ma wykonywać rzeczy
i  niech   będzie  to  na  terenie  GOK.  Napisane  tutaj ,  ale  nie  przez  tyle  dni  będzie
siedziała  na terenie  GOK?
Radny – Pan Ryszard Bala –  możemy się spierać,  ale  to nie  o to chodzi.  Jeżeli  w
umowie jest  zapisane od 12 do 30 jest  w GOK, że umowę zlecenie wykonuje,  to w
tym czasie  nie  może być na przykład w Bystrzycy Kłodzkiej .  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ma  to  być
wykonane  w  ciągu  takiego  czasu,  jeżel i  to  wykonała  w  ciągu  3  dni,  to  co  Pan  jej
zrobi,  że ona to szybciej  zrobiła.
Sołtys  –  Pani  Milena  Gorzka  –  odkąd  jestem  na  sesj i  to  tylko  słyszę  o  Pani
Wiśniewskiej .  Uważam, że gmina ma inne problemy,  problemy mieszkańców.
Sołtys  –  Pan  Andrzej  Rućkowski  –  chciałbym  Panu  zadać  pytanie,  tak  jak  Pan
Wójt powiedział  na ostatniej  sesj i ,  co Pan Bala zrobił  dla gminy?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  tak  jak  Pan
usłyszał  tutaj  od  mieszkańców,  od  sołtysów,  bardzo  proszę  „do  rzeczy”,  trochę
krócej .
Radny – Pan Ryszard Bala –  Panie Przewodniczący ja  rozumiem, że to  jest  sesja
rady a nie więc,  na którym takim chórem mówią goście.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  dlatego  proszę
„do rzeczy”.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czwartą  odpowiedź  dotyczącą  jakie  osoby  (imię,
nazwisko,  stanowisko,  funkcja)  i  dokładnie  w  jakim terminie  korzystały  z  usługi
hotelowej  Pacółtowo, opłaconej  z  budżetu gminy w lipcu 2015 roku? 
Pan  odpowiada  tak  samo jak  wcześniej  wójt  odpowiedział .  „Z usługi  hotelowej  w
Pałacu  Pacółtowo  korzystały  osoby  bezpośrednio  zaangażowane  w  organizację
obchodów  Dni  Grunwaldu.  Ani  słowa  na  temat  terminu,  kiedy  ta  usługa  była
świadczona  ani  słowa  na  temat  nazwisk  osób,  które  tam  korzystały.  Ja  Panu
przypomnę  Panie  Przewodniczący  –  to  jest  wydatek  ze  środków  publicznych  i
jeżel i  ja tej  odpowiedzi tu  nie uzyskam, ją uzyskam gdzie indziej ,  z pewnością.  
Przewodniczący Rady Gminy –  Pan Sławomir Matuszewski  –  w takim razie  nie
muszę odpowiadać.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  po  piąte;  chodzi  o  wnioski  dotyczące  ustalenia
służebności  przesyłu.  Wójt  wyraził  s ię,  że  kilka  czy  kilkanaście  miesięcznie
wpływa.  W tej  chwili  Pan  pisze  „W kadencj i  2014  –  2018  wpłynęły  2  wnioski  o
ustanowienie  służebności  przesyłu,  pierwszy  wniosek  wpłynął  w  dniu  4.07.2017
roku.  Dnia  18.07.2017  roku  wnioskodawca  otrzymał  odpowiedź,  że  Rada  Gminy
w  najbliższym  czasie  podejmie  uchwałę  w  tej  sprawie,  na  podstawie  której  Wójt
określi  w  formie  zarządzenia  wynagrodzenie  za  ustanowienie  służebności
przesyłu  dla  sieci  wodociągowe,  kanalizacyjne,  ciepłownicze,  elektryczne,
gazowe i  telekomunikacyjne.  
Rada  Gminy  w  dniu  25.08.2017  roku  podjęła  uchwałę  w  sprawie  ustanowienia
służebności  gruntowych oraz służebności  przesyłu.  Wójt  wydał  zarządzenie nr  6 z
dnia  2  października  2017 roku,  w którym określi ł  wynagrodzenie  za  ustanowienie
służebności przesyłu nieruchomości  mienia komunalnego.
Dnia  17.10.2017  roku  od  tego  samego  wnioskodawcy  wpłynął  kolejny  wniosek.
Aktualnie jest  on na etapie  rozpatrywania i  uzupełniania dokumentacj i .”
Szóste  pytanie;  Kto i  dlaczego zmusił  wnioskodawcę do wycofania wniosku? Taką
odpowiedź  otrzymałem wcześniej  „Wnioskodawca  został  zmuszony  do  wycofania
wniosku”.  Tak  jest  napisane  w  odpowiedzi  na  zapytanie.  „Nikt  nie  zmuszał
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wnioskodawcy do wycofania wniosku o ustanowienie służebności przesyłu.  Został
tylko  pisemnie  poinformowany  o  możliwości  rozpatrzenia  wniosku  dopiero  po
podjęciu  uchwały  w  tej  sprawie  przez  Radę  Gminy  Grunwald.”  To  są  odpowiedzi
które  od  Pana  dostałem.  One  są  tyle  samo  warte,  co  wcześniejsze  odpowiedzi
przesłane przez  wójta,  ale  ja  sądzę,  że  -  od wieków zresztą  tak  było  -  s ługa nigdy
nie sprzeciwi się swojemu Panu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  myślę,  że  to  nie
do  końca  jest  to  co  Pan  mówi  podoba  się  to  wszystkim,  tak  samo  i  mnie.  Uważa,
że robi Pan wszystko,  żeby tylko namieszać i  obrazić  kogo się tylko da.   

Ad  pkt  9.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
przechodzimy do kolejnego punktu -  wolne wnioski  i  zapytania.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  było  pytanie  postawione,  dotyczące  Spółki
B&KALARDO.  To  jest  spółka  ta,  która  w  Kitnowie  miała  zamiar  prowadzić
działalność  gospodarczą,  czy płacii  ustalone  przez  radę  opłaty,  tak.  Sprawdziłem,
płaci.  Tu  mam  dane.  Spóźnienie  jest  tylko  dzisiaj ,  ale  obiecała,  że  jutro  zapłaci.
Dotrzymuje  terminów.  7  rat  wpłacono,  8  rata  jutro  wpłynie.  Tak  że  cały  czas
płaci.  
W nawiązaniu  do  wypowiedzi  przed  chwilą,  ja  tutaj  podziwiam cierpl iwość  Pana
Przewodniczącego,  naprawdę  jest  bardzo  cierpliwy  słuchając  takich  bzdur,
naprawdę  potężnych  bzdur.  Ja  poprosiłem  sekretarza,  żeby  kupił  też  urządzenie
nagrywające,  które będzie nagrywało wypowiedzi Pana radnego Bali ,  bo to też
kabaret  przy  tym,  to  niech  się  schowa.  To  będzie  można  za  duże  pieniądze
sprzedać.  To  co  wygaduje  na  tej  sali ,  to  jest  po  prostu  niegodne  radnego.  Jeżel i
chodzi  o  te  sprawy  dotyczące  zarobków  Pani  Wiśniewskiej  czy  nawet  tych  osób,
które  za  1.050,-  złotych  mieszkały  w  Pałacu  w  Pacółtowie,  proszę  Państwa  są  to
ludzie  którzy  przyjechal i  zobaczyć  na  co  wydają  270  tys .  zł ,  bo  taki  był  ich
wkład  w  inscenizację  Bitwy  Grunwaldzkiej ,  zobaczyć  czy  rzeczywiście  te
pieniądze  są  dobrze  spożytkowane.  Rzeczywiście  dotacj i ,  które  jeszcze  po  tej
wizycie  dwukrotnie  otrzymaliśmy,  wskazują  na  to,  że  te  pieniądze  były  dobrze
wydatkowane i  nadal  w tym roku również mamy już deklarację,  że te  pieniądze na
dofinansowanie  naszej  imprezy  będą.  Ta  impreza  nie  jest  świętą  jakąś  imprezą,
najważniejszą  imprezą  dla  Pana  Bali  ponieważ  prowadzi  w  tej  chwil i  szerokie
działania.  Już byłem na przesłuchaniu w Prokuraturze w Działdowie,  odpowiadam
na  zapytania  sądów  w  Elblągu,  w  Ostródzie.  Proszę  Państwa  człowiek  który  nie
przyczynił  s ię  w  żadnej  mierze  do  powstania  tej  imprezy,  tą  imprezę  stara  się
skasować  za  wszelką  cenę  pisząc  wszędzie  donosy.  Dlatego  mówię  o  tych
donosach,  bo  to  są  już  podpisane  nazwiskiem  i  imieniem,  bo  już  Policja  też  ma
dość.  Przedtem nie podawała nazwisk a  w tej  chwili  podaje już nazwisko kto dane
zapytania  kieruje.  Tego  jest  bardzo  dużo.  Oprócz  tych  pytań  na  które  muszą
pracownicy  odpowiadać,  jest  szereg  wizyt  na  Policj i  ki lkunastu  pracowników
składających  zeznania  i  udowadniających,  że  nie  są  wielbłądami.  Wszędzie  tutaj
się  widzi  jakąś  teorię  spiskową.  Nie  działa  się  racjonalnie.  Ja  tu  chciałem  podać
przykład  racjonalnej  działalności  radnego,  to  przykład  Pani  radnej  z  Pacółtowa  i
Pani  Sołtys  jak  to  można  wykorzystać  tą  swoją  wenę  i  wiedzę.  Uzyskała  w
małych  projektach  z  PROW  8  tys .  zł  dla  miejscowości  Pacółtowo.  Jest  to  może
nieduża  suma,  ale  bardzo  wymierna  dla  Pacółtowa.  Naprawdę  miło  mi  było  z
Panią Sołtys  podpisać umowę z Panem Marszałkiem i  Panią Wicemarszałek,  bo na
92  wnioski  tylko  19  dostało  dofinansowanie.  Tak  że  wniosek  musiał  być
naprawdę  dobrze  napisany.  Tu  widzę  chęć  dobrej  działalności,  dobrego  działania
radnego  gminy.  Bardzo  dziękuje  bardzo  radnej  za  takie  działanie  na  rzecz  gminy.
Ja  nie  będę  komentował  tych  wypowiedzi  tylko  prośba  moja  do  Pana
Przewodniczącego,  myślę,  że  to  będzie  prośba,  która  się  będzie  pokrywła  z
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prośbami  radnych  i  prośbami  sołtysów,  żeby  nie  czytać  po  raz  dziesiąty  tego
samego,  bo  ja  już  cztery  razy  słyszę  to  samo.  Dzisiaj  wpłynęły  znowu  pisma  te
same,  które  tu  przed  chwilą  były  przeczytane.  Znowu  te  same  pisma  w
sekretariacie  zobaczyłem.  O  nazwiska  ludzi,  którzy  tam  byli .  Mówię  tu
publicznie,  że tych nazwisk nie  podam, bo się  formacje poli tyczne zmieniają  i  nie
chcę  kogoś  narażać  na  jakieś  szkody.  Oczywiście  odpowiedzialność  biorę  na
siebie.  Jeżeli  trzeba  1.050,-  zł  zwrócę  do  budżetu  gminy  i  sobie  nie  życzę,  żeby
więcej  na  ten  temat  tutaj  padały  jakieś  zapytania.  Jeżeli  Pan  radny  wykaże  się
jakąkolwiek  sumą,  którą  przeznaczył  na  wypoczynek  dzieci,  na  jakąś  działalność
w  miejscowości  Mielno,  bo  jest  mieszkańcem  Mielna  czy  jakąkolwiek  inną
działalnością  proszę  bardzo.  Jest  tutaj  możliwość  wypowiedzenia  się,  i le  Pan  na
te  rzeczy  przeznaczył .  Łatwo  kogoś  rozliczać,  nie  robiąc  samemu  nic.  Nie  to,  że
nic  nie  robiąc,  to  jeszcze  wszystkim  przeszkadzając.  Rozgadałem  się  trochę,  ale
naprawdę,  to  boli  i  to  bardzo  boli .  Mnie  to  aż  w  głowie  się  nie  mieści,  że
kiedykolwiek  naszą  radę  mogło  takie  nieszczęście  spotkać,  żeby  takie  bzdury  o
czym  sołtys i  mówią,  od  3  miesięcy  rozmawiać,  którąś  z  kolei  sesję,  nie
wspominając o tym, że tylko na Zybułtowo uzyskałem 500 tys.  zł  na drogę.  O tym
się  nie  wspomina  ni  w  prasie.  Na  inne  rzeczy,  które  nie  mówię  tu  o  budżecie,  to
są środki,  które się gdzieś  zewnątrz  skorzysta.
Wiem,  że  na  święta  jakieś  tam  będą  przygotowane  życzenia  dla  mnie  i
omawiające  moje  życie  osobiste,  moje  inne  rzeczy,  moją  pracę.  Podejrzewam,  że
takie  rzeczy  na  pewno  będą  zrobione.  Ja  również  przygotowuję  informator  na
koniec  roku.  Być  może również  skorzystam z  pomocy jakiegoś nauczyciela,  który
przygotuje  mi  na  umowę  zlecenie  te  materiały  do  takiego  informatora.  Nie  mam
zamiaru  rozl iczać  się  z  tego  przed  człowiekiem,  któremu  się  tutaj  wydaje,  że  on
jest  wójtem, przewodniczącym i nie  wiem kim jeszcze.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jako  odpowiedź  do  tych  wniosków  i
interpelacj i  Pana  Bali  w sprawie  Natali i ,  bo  to  się  wałkuje  już  któryś  raz  z  kolei ,
jakoś  nie  zauważyłam  żeby  dostrzegł  Pan  zasługi  Natal i i ,  to  że  dzieci  z  języka
angielskiego  uzyskały  tak  fenomenalny  wynik.  To  była  ciężka  praca,  nie  tylko  w
ramach  etatu  ale  również  praca  poza  lekcjami.  Tego  Pan  nie  zauważył  akurat,  ale
czepia  się  Pan  nie  wiadomo  jakich  rzeczy.  Nie  wiem  co  z  tego  wynika,  ma  Pan
satysfakcję  z  tego,  nie  wiem.  Niech  Pan  da  już  spokój  tej  dziewczynie,  która  w
tej  chwil i  jest  w  ciąży  i  odpoczywa.  Niech  Pan  jej  da  spokojnie  doczekać
rozwiązania.  
Radny – Pan Ryszard Bala – Panie Przewodniczący,  nie  będę się  odnosił  do tego
co  Pan  Wójt  powiedział ,  ja  w  pewnym  czasie  to  skomentuję.   Natomiast  to  co
Pani  Małgorzata  w  tej  chwili  powiedziała.  Oczywiście  Pani  Małgorzato  nie
chodzi  o  Panią  Natalię  Wiśniewską,  nie  chodzi  o  Panią  Kowalską,  Iksińską,  czy
kogokolwiek.  Chodzi  o  to,  że  wójt  podpisując  umowę  powinien  dotrzymać
warunków  wykonania  tej  umowy.  Powinien  przedstawić  jeżeli  jest  jakiś
namacalny  produkt  tej  umowy.  Konkretnie,  jasno  odpowiedzieć  wtedy  kiedy
pierwszy raz zadałem to pytanie.  Jak Pani widzi  krętactwa, matactwa.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – to są pana opinie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja  mówiłem  do
rzeczy a  Pan wraca do tego,  co już Pan mówił przed chwilą.
Radny – Pan Ryszard Bala  –  Panie  Przewodniczący ja  odniosłem się  do  tego,  co
Pani  Małgorzata  pod moim adresem powiedziała.  Jej  Pan nie  przerywał.  Dlaczego
mnie Pan próbuje przerywać. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  bo  mówi  to  Pan
już któryś  raz z  kolei .  Słucham Pana,  proszę bardzo.
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – kto rzuca błotem, ma ręce brudne.
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Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  dlatego  uważam,  że  nie  jest  ważne,  że  to  jest  Pani
Natalia  Wiśniewska. Niestety umowa jest  podpisana na konkretne nazwisko.
Radna  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  ja  chciałam  pochwalić  również  radę
sołecką  w  Stębarku,  która  własną  pracą  zorganizowała  parking  w  czasie  imprezy
grunwaldzkiej  zarabiając około 3 tys .  zł  z przeznaczeniem na dzieci z  naszej
miejscowości.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  odpowiem teraz,  bo przyszło  pismo,  zapytanie  z
Prokuratury  z  Elbląga.  Czy  gmina  wynajmowała,  czy  ja  wynajmowałem  komuś
jakiś  parking?  Wiecie  Państwo,  to  co  żeście  społecznie  zrobil i ,  może  dla  was  być
bardzo  nieprzyjemne,  bo  odprowadzenie  vat,  wszystkiego  teraz.  Ja  bardzo  cenię
inicjatywę  sołectwa  i  s ię  cieszę,  że  taka  inicjatywa  powstała  tylko  zobaczcie
Państwo  jak  się  u  nas  teraz  pracuje.  Na  każdą  działalność  jest  donos  i  będzie
trzeba  się  t łumaczyć  czy  z  tych  pieniędzy  został  odprowadzony  podatek.  Ja  nie
podpisałem  żadnej  umowy z  radą  sołecką  na  dzierżawę  parkingu.  Tak  odpisałem,
bo  nie  podpisałem.  Zaczną  dochodzić  kto  zorganizował,  jakim  kosztem.  Tak  że
przemyślcie  sprawę, w jaki sposób żeście  to regulowali .
Mieszkaniec  Gierzwałdu –  Pan Edmund Żmijewski  –  ja  często  oglądam sesje  w
internecie  z  innych  gmin,  sąsiednich.  Tam  jest  dużo  o  takich  rzeczach
gospodarczych,  co  robią  a  u  nas  dla  przykładu  w  Gierzwałdzie  jest  problem
parkingu  przed  ośrodkiem.  W  ogóle  nie  ma  dyskusj i  na  ten  temat.  Naprawdę
parking  przed  ośrodkiem  to  jest  pi lny.  Tu  jak  nie  przedszkole,  to  inne  i  wkoło
coś.  Jeszcze  jest  jeden  temat,  który  można  by  było  poruszyć.  Ja  mam  60  lat ,  39
lat  pracy.  Jestem  po  ciężkiej  chorobie,  ciągle  się  leczę.  Może  zobaczmy  w
sprawie  płac.  Po  prostu  autentycznie  my  już  nie  mamy  z  czego  żyć.  Jest  ciężko.
Uczciwie  opłaty  robię  i  doszło  do  takiej  sytuacj i  teraz,  że  ktoś  przychodzi  do
pracy  i  dostaje  tyle  co  ja,  dlatego,  że  ja  jestem  ukarany,  że  mam  staż  pracy.
Autentycznie  doszło  do  takiej  sytuacj i  teraz.  Zajmijmy  się  tym,  pomóżmy
ludziom a nie zajmujemy się  jakimiś  tam rzeczami.  Ja już chwilami nie wiem o co
chodzi.  Dobrze  że  nie  mamy  nikogo  na  sesj i  z  zewnątrz,  bo  ja  bym  się  wstydzi ł .
Wstydziłbym się normalnie.  Tyle spraw jest  a my się głupotami zajmujemy.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – jeżel i  chodzi  o
płace,  to  Związki  Zawodowe  wystąpiły  do  rządu  właśnie  w  sprawie  tego,  żeby
tych  dodatków  nie  brać  do  pensj i  zasadniczej .  Musi  to  być  niestety  ustawą
skorygowane.
Sołtys  –  Pani  Milena  Gorzka  –  chciałam  złożyć  prośbę  o  remont  drogi  gminnej
w miejscowości  wsi  Zapieka.  Droga w tej  chwil i  jest  w stanie  nie  do użytku.  Idąc
po  drodze,  można  połamać  nogi,  dziura  na  dziurze.  Nie  mamy  oświet lenia.
Niektórzy  wracając  autobusem  z  pracy  nie  mogą  przejść.  Jest  tragedia.  Bardzo
bym prosiła żeby się tym zająć.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  s tan  dróg  również  na  komisjach  tutaj  był
przedstawiany,  bo  komisja  jeździ ła  po  drogach  gminy  Grunwald  i  wykazała,  że
stan  tych  dróg  niektórych  powiedziałbym,  że  jest  rzeczywiście  agonalny,  tym
bardziej  tam  gdzie  jeszcze  jeździ  ten  ciężki  transport  przy  budowie  tych  dróg.
Zapieka  jest  jedną  z  takich  miejscowości.  W tym  roku  wyczerpane  mamy  środki,
ale  interwencyjnie  te  remonty  robimy.  Dzisiaj  robil iśmy  jeśli  chodzi  o
miejscowość  Domkowo,  na  prośbę  rolników  dojazdy,  bo  mleczarka  nie  chciała
dojeżdżać.  Myślę,  że  wyślę  jutro  człowieka  niech  popatrzy,  ale  prosiłbym
wskazać  tylko  miejsca  gdzie  doraźnie  można  to  naprawić,  bo  takich  środków  nie
ma,  żeby generalnie całą drogę zrobić.  
Radna – Pani Milena Gorzka – od ulicy do Pana Wiśniewskiego.
Sołtys  –  Pani  Katarzyna  Kasprowicz  –  ja  pisałam  do  Pana  Wójta  o  tą  lampę
przy szkole,  czy  będzie zrobiona.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  będzie  robiona.  Nie  odpowiem  Pani  teraz,
ale jutro Pani zadzwoni,  to będę wiedział .  
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  dobiegła  końca  kolejna  inwestycja
realizowana  z  radą  gminy,  bo  nie  ukrywam,  że  wszystkie  inwestycje,  które  udało
nam  się  zrobić,  teraz  kolejną  w  miejscowości  Zybułtowo  w  kwocie  600  tys.  zł
przy  wsparciu  rady  gminy  kwotą  200  tys.  zł .  Uroczyste  odebranie  tej  inwestycj i
będzie  razem  po  zakończeniu  tej  inwestycj i  gminnej ,  która  jeszcze  jest
realizowana.  Jeszcze  raz  Państwu  dziękuję.  W  trakcie  są  dwa  przetargi  na
remonty  chodników.  Dziękuję  Pani  radnej  Stanka,  Panu  radnemu Królikowskiemu
i  oczywiście  całej  miejscowości  bo  mieszkańcy  na  zebraniach  wiejskich
stwierdzili ,  że  istnieje  taka  potrzeba,  żeby  pojawiły  się  w  tych  miejscowościach
chodniki,  że  w  jakiś  tam  większy  sposób  zabezpieczą  bezpieczeństwo
najmłodszych  mieszkańców.  Jutro  będzie  rozstrzygnięcie  przetargu.  Państwo
swoje  fundusze  sołeckie  zostawiliście  w  budżecie  gminy.  Gmina  podpisze
porozumienie  z  Zarządem  Dróg  Powiatowych  na  wykonanie  tych  prac.  Jutro
będzie  rozstrzygnięcie  a  te  inwestycje  będą  realizowane  na  początku  roku.  Na
temat  przyszłego  teraz  ciężko  cokolwiek  powiedzieć.  Mam  pewne  plany.  Nie
ukrywam  tego,  l iczę  na  Państwa  pomoc,  dziękuję  za  to  wszystko,  co  zrobiliśmy
do  tej  pory  wspólnie.  Co  pokaże  następny  rok,  to  zobaczymy.  Nie  ukrywam,  że
najpierw  musimy  rozstrzygnąć  dwie  duże  inwestycje.  Dla  nas  dla  Zarządu  Dróg
Powiatowych  istotna  jest  zima,  bo  największe  wydatki,  to  utrzymanie  zimowe
dróg.  Tak  że  trzeba  się  modlić,  żeby  ta  zima  była  jak  naj łagodniejsza,  żeby  tego
odśnieżania było jak najmniej .  

Ad  pkt  10.  Wobec  zreal izowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy
zamknął  XLV sesję Rady Gminy.
 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Sławomir Matuszewski
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